
SONJA ŠINK:

»Za novogradnje
imamo denar, za
vzdrževanje ne«

Po beiigra|sklh oanovnlh orga-
nlzaci|ah, konfarancah, in koord-
nacl|iklh odborlh Zvaz« »Indlka-
tov Slovenlje so zakl|u4lll razpra-
v« o tamah za d«a«tl kongra« »lo-
vanaklh •Indlkatov, kl bo od 11. cio

-13. oktobra v l|ubl|an»k»m domu
Ivana Cankarfa. Dalavcl ao raz-
pravl|all pradvaam o razvo|u ao-
dallatl£n*ga Mmoupravl|an|a In
ur*anlč»van|u cllj«v goapbdaraka
atabillzad|a, o aploinl l|udaM
obrambl In drutbanl samozaUttl,
o madnarodnam aodatovanju t«r o
po4IUčnl In organtzad|»ko ka<hov-
akl krapHvl Zvaza alndlkatov Sk>-
vanl|«. Na oMlnakam alndlkalnam
»vatu ao t* zbrall In oMlkovall do-
polnltva kongrasnlh gradlv, kl to
jih pradlagala oanovna alndlkaln«
organlzad|« v obilnl.

»V naSi osnovni organizaciji Zve-
ze sindikatov smo se lotili predkon-
gresnih priprav z obravnavanjam

dveh pomembnih tem: zadovolje-
vanje skupnih in sploSnih potreb in
delovanje delegacij v združenem
delu,« nam je povedala SONJA
šlNK, ravnateljica Vzgojno varstvfl-
ne organizacije Mladi rod in hkrati
tudi delegatka za kongres sloven-
skih sindikatov. Pri obravnavanju
kongresnih dokumentov so tovarl-
šice - med 113 zaposleniml v
Vzgojno varstveni organizaciji Mla-
di rod je vefiina žensk - ugotovile
kot 2a mnogokrat prej, 03 so za
kakovostno sindikalno delo prema-
lo strokovno podkovane. Zato so
predlagale, naj bi temeljito izobra-
ževanje sindikalnih funkcionarjev
teklo še naprej in naj bi bilo v pri-
hodnje še širše zasnovano.

»V naSi organizaciji zdrilženega
dela je najbolj perefie reševanje
stanovanjske problematike,- nam
je povedala tovarišica Šinkova. La-
ni smo dodeliM osem stanovanj, ve-
liko prošenj pa je žal ostalo nereše-
nih, saj kar tretjina naiih delavk živi
v neustreznih razmerah

Zaradi nizke cene storitev, ki
je kljub nedavnemu poviianju cen
v vrtcih š« prenizka. nam primanj-
kuje denarja tudi za nudenje cenej-
ših letnih oddihov našim delavkam,
za organiziranje kulturne dejavno-
sti in ne nazadnje za študij ob de-
lu,- je tekla beseda Zaposlenl v
Vzgojno varstveni organizaciji Mla-
di rod so zato odločno podprli uve-
Ijavljanje tako imenovanih social-
nih kartic, ki bi toino beležlle vsak
dinar, ki se steka v družlnski prora-
čun zaposlenih. Tako bi bile tudi
denarne pomoči bolj pravično raz-
deljene. Doklar pa stvari ne bodo
zakonsko urejene, bodo Se vedno

nekateri posamezniki nepripravlje-
ni sodelovati

Denar ni vse Veliko so v Mladem
rodu dosegli tudi z dobro voljo in
skupnim delom vseh družbenopoli-
tičnih organizacij. »Osnovna orga-
nizacija mladine nam obvseh praz-
nlkih prlpravi kulturni program,- je
povedala ravnateljica. Nekoliko
smole so imele letos le Stin vzgoji-
teljice, ki so dobile štipendijo Tlto-
vega sklada za študij na ViSji šoli za
vzgojiteljice, ki pa zal Se ni zaiela s
svojim delom v sklopu Pedagoške
akademije, (eprav je bilo to obljub-
Ijeno za letoinje Solsko leto. Ka-
drovske težave s katerimi se otepa-
jo v vseh vrtcih, niso obSle nitl Mla-
dega roda. Predvsem jlm primanj-
kuje varuhinj, saj bi morale biti po-
leg vzgojiteljlc med zaposlenlml v
vrtcih poloviino zastopane. Osebnl
dohodki pa so se letos premaknill
nekoliko navzgor. a po mnanju rav-

nateljice še vedno zaostajajo za ti-
stimi v osnovnih Solah In v družba-
nih dejavnostih. Vzgoja In varstvo
otrok sta vendar dejavnosti poseb-
nega družbenega pomena, zato ss
do njiju ne bi smeli obnaSati tako
mačehovsko

Na predkongresnih razpravah so
zaposleni v Vzgojno varstveni or-
ganizaciji Mladi rod tudi opozorili,
da bi morali biti plačanl po svojem
programu dela, namesto da pro-
gram dela prllagajajo »kosu poga-
če- ki jim ga odreze samoupravna
mteresna skupnost. Ta kos je bil
letos precej večjl kot sicer, kar jim
je zmanjkalo denarja za popravilo
strehe, ki je zamakala »Denar za
gradnjo novih objektov Se zbere-
mo. pri vzdrževanju pa se potem
zatakne," je povedala tovarišica
šinkova. Prav pri vzdrzevanju pa
gra velikokrat za milijonska zneske.

Dokumenti za 10. kongres slo-
venskih sindikatov so presplošni,
preobsežni m se premalo dotlkajo
posameznih konkretnih področij.
Seveda pa bi opisovanje vseh po-
sameznlh problemov zahtevalo Se
cjbsežnejše predkongresne mate-
nale.» je menila delegatka. O kon-
kretnih problemih na posameznih
podrofijih - na prlmer v otroSkem
varstvu - bl morali zato temeljitejo
spregovoriti delegati v skupščinah
samoupravnih interesnih skupnostl
in na zborih združenega dela, da se
ne bi sprejemali prevei sploSni
sklepi. Problemi otroškega varstva
v Sloveniji so iz kraja v kraj različnl,
vsaka prenagljena odločitev pa gre
končno v ikodo nasih otrok.«

VIDA PETROVČIČ


